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Boijl, 15 februari 2024 

Betreft: Gevoelens van angst voor de wolf 
---------------------------------------------------------- 

Geachte College, 

In 1615 vormden de wolven in onze omgeving een zodanige plaag, dat de Friese Staten op 20 maart 
een ‘Instructie voor den houtvester’ vaststelden om wolven te schieten tegen een vergoeding. Op 28 
april 1712 was het feest toen Albert Harms uit Wolvega de laatste wolf schoot. Hij kreeg als beloning 
een premie van 100 rijksdaalders. Heden februari 2024, het zal u niet ontgaan zijn, is de wolf terug; 
een prachtig beest,  door de één verwelkomd en door een ander vervloekt. Als VKD willen wij 
daarom geen standpunt innemen, maar wel het volgende onder uw aandacht brengen.  

Ons bereiken steeds meer signalen van PB besturen en bewoners dat zij behoefte hebben aan beleid 
en wetgeving die zowel de bescherming van wolvenpopulaties als de veiligheid en belangen van 
lokale gemeenschappen recht doen. Vooral aan de oostkant van de gemeente, rondom de dorpen 
dicht tegen het Drents Friese Woud, zijn zichtmeldingen en/of aanvallen op vee door de wolf aan de 
orde van de dag. De effectiviteit van wolfwerende maatregelen staat inmiddels ter discussie. 
Schapen, paarden en kleinvee worden gedwongen opgestald voor hun eigen veiligheid. Een 
maatregel die lijnrecht staat op de algemene wens om vee zoveel mogelijk buiten te laten lopen. 
 
Wij zijn natuurlijk op de hoogte van de schadevergoedingen die via BIJ12 geclaimd kunnen worden, 
maar de impact van de aanwezigheid van de wolf gaat inmiddels veel verder dan dat. Het doet wat 
met het gevoel van sociale veiligheid van onze dorpsbewoners. Het veroorzaakt angst en stress bij 
mensen met vee, maar ook meer en meer bij inwoners die het bos niet meer in durven om te 
wandelen of te fietsen. ’s Avonds nog een rondje lopen met de hond? De angst om een wolf te 
treffen, wellicht niet reëel maar wel aanwezig, is groot. Veel mensen voelen zich, door de 
aanwezigheid van de wolf, meer beperkt in hun bewegingsvrijheid. Daarnaast bestaat het risico dat, 
door deze angst voor de wolf, mensen onze regio gaan vermijden. Wat  zou dit kunnen betekenen 
voor de toeristische sector? Voor het gebruik van alle prachtige wandel- en fietspaden in onze 
natuurgebieden waaronder het Stellingenpad? Kamperen in onze regio?  

Natuurlijk weten wij dat de wolf een hoge vorm van bescherming geniet vanuit Brussel. Veel 
overheden verwijzen daarnaar. Wij vinden echter dat er serieus omgegaan moet worden met de 
grote zorgen én eventuele emotionele schade van bewoners. Zij voelen zich in de steek gelaten, bang 
en niet gehoord. Wij vragen u rekening te houden met deze zorgen en naar oplossingen te zoeken 
om het welzijn van de gemeenschap te waarborgen. 

Graag willen we als VKD gezamenlijk met gemeente en provincie onze ervaringen delen en mogelijke 
vervolgstappen onderzoeken. 

 

Met vriendelijke groet, 
Bestuur Vereniging van Kleine Dorpen Weststellingwerf 


